



تعميم رقم (141 / 2026) Circular No.

Date: 2026/07/28

التاريخ: 2026/07/28

To: All Authorized Medical Device Agents, Suppliers, Distributors and Healthcare Facilities

إلى: جميع وكلاء وموردي وموزعي الأجهزة الطبية المعتمدين والمنشآت الصحية

Subject: Mandatory Spare Parts Inventory Requirements for Critical Medical Devices

الموضوع: المتطلبات الإلزامية لتوفير مخزون قطع الغيار للأجهزة الطبية الحرجة

Greetings,

تحية طيبة وبعد ،،،

We would like to extend you our greetings wishing you all the best and success.

بدايةً، يسرنا أن نتقدم لكم بخالص التحية والتقدير متمنين لكم دوام التوفيق والسداد.

In line with the Department of Health (DoH) mandate to ensure the continuity of healthcare services, maintain the operational readiness and operational efficiency of medical devices, and strengthen the resilience and sustainability of the healthcare supply chain, and as outlined in the DoH Standard for Managing Critical Medical Device Shortages (<https://www.doh.gov.ae/en/resources/standards>), kindly be notified of the necessity to maintain a minimum stock equivalent to six (6) months of spare parts for critical medical devices, together with the accessories required to ensure the safe and continuous operation of registered medical devices .

تماشياً مع اختصاصات دائرة الصحة لضمان استمرارية تقديم الخدمات الصحية، والحفاظ على جاهزية وكفاءة تشغيل الأجهزة الطبية، وتعزيز مرونة واستدامة سلسلة الإمداد في القطاع الصحي، وكما هو موضح في معيار دائرة الصحة لإدارة النقص في الأجهزة الطبية الحرجة (<https://www.doh.gov.ae/en/resources/standards>)، نود إفادتكم بضرورة توفير مخزون لا يقل عن ستة (6) أشهر من قطع الغيار للأجهزة الطبية الحرجة، بالإضافة إلى الملحقات اللازمة لضمان التشغيل الآمن والمستمر للأجهزة الطبية المسجلة.

The required stock shall be calculated based on average consumption, utilization, maintenance requirements, and replacement needs within the Emirate of Abu Dhabi. This circular shall apply to the critical device categories listed below with effect from October 1st, 2026.

ويُحتسب المخزون المطلوب بناءً على متوسط الاستهلاك والاستخدام ومتطلبات الصيانة والاستبدال في إمارة أبوظبي. ويسري هذا التعميم على فئات الأجهزة الحرجة المدرجة أدناه اعتباراً من 1 أكتوبر 2026.

نطاق التطبيق – الأجهزة الطبية الحرجة (13 فئة):

Scope – Critical Medical Devices (13 categories):

1. Mechanical Ventilators.
2. Direct Current (DC) Defibrillators.
3. Extracorporeal Membrane Oxygenation (ECMO) Cannulas, System, and Blood Pump.
4. Hemodialysis Dialysate Delivery Systems.
5. Mobile CT scan units.
6. Infant Warming Devices.
7. Cardiopulmonary Bypass-related devices.
8. Anesthesia Gas Machines.
9. Infusion Pumps.
10. Operating Room (OR) Suction Apparatus.
11. Laryngoscopes.
12. Physiological Monitors.
13. Blood Gas.

1. أجهزة التنفس الصناعي.
2. أجهزة إزالة الرجفان بالتيار المباشر.
3. قنابات ومنظومة ومضخة دم الأكسجة الغشائية خارج الجسم.
4. أنظمة توصيل سائل غسيل الكلى الدموي.
5. وحدات التصوير المقطعي المحوسب المتنقلة.
6. أجهزة تدفئة الرضّع.
7. أجهزة المجازة القلبية الرئوية وملحقاتها.
8. أجهزة غاز التخدير.
9. مضخات التسريب.
10. أجهزة الشفط في غرف العمليات.
11. منظار الحنجرة.
12. أجهزة مراقبة الوظائف الفسيولوجية.
13. أجهزة تحليل غازات الدم.





The DoH will regularly monitor and follow up on compliance with the above requirements, to ensure the continuous availability of spare parts and accessories necessary for the operation and operational readiness of medical devices, and to mitigate the risks of equipment failure or disruption to healthcare services resulting from spare parts shortages. In case of non-compliance with the above, necessary actions shall be taken according to the applicable legislation and regulations.

وستقوم الدائرة وبشكل دوري بمتابعة مدى الالتزام بالمتطلبات أعلاه، وذلك لضمان التوافر المستمر لقطع الغيار والملحقات اللازمة لتشغيل الأجهزة الطبية والحفاظ على جاهزيتها التشغيلية، والحد من مخاطر الأعطال أو انقطاع الخدمات الصحية الناتجة عن نقص قطع الغيار. وفي حال عدم الالتزام بما ورد أعلاه، سيتم اتخاذ الإجراءات اللازمة وفقاً للتشريعات واللوائح المعمول بها.

We hope that all will adhere to the above, for the best interest of work.

آملين من الجميع الالتزام بما ورد أعلاه، لما فيه مصلحة العمل.

Thanking you for your kind cooperation,,,

شاكرين لكم حسن تعاونكم معنا ،،،

"This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as content for media publication"

"هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي"

د. نورة خميس الغيثي
وكيل دائرة الصحة

